
 
 
 
SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 
Datum  :  26 januari 2016 
Onderwerp :  Schriftelijke vragen waterkwaliteit-bestrijdingsmiddelen 
__________________________________________________________________________ 
Toelichting 
 
Naar aanleiding van verschillende, verontruste berichtgevingen over watervervuiling door 
bestrijdingsmiddelen, maken de fracties van GroenLinks en de Partij voor de Dieren zich 
zorgen over de gevolgen van de vervuiling door de bestrijdingsmiddelen voor de flora en 
fauna in de Hoeksche Waard. De fracties willen daarom de volgende vragen aan u 
voorleggen. 
 
Vragen 
 
1. Heeft u kennis genomen van het bericht ‘Gif uit de sloot’ en ‘Milieuclubs willen per direct 
verbod’ uit dagblad Trouw van donderdag 14 januari 2016?1 
2. Kunt u aangeven wat de verantwoordelijkheid en de betrokkenheid van de provincie Zuid-
Holland is bij het meten van vervuilingen t.g.v. bestrijdingsmiddelen in sloten die onder 
verantwoordelijkheid vallen van het Waterschap Hollandse Delta? Kunt u daarbij ook ingaan 
op de samenwerking tussen het waterschap Hollandse Delta, het College voor de toelating 
van gewasbeschermingsmiddelen en biociden en de provincie Zuid-Holland?  
3. Hoe beoordeelt u de teruggang van het aantal meetpunten om de concentratie 
bestrijdingsmiddelen in sloten in de Hoeksche Waard te meten?  
4. In het artikel wordt gesteld dat het aantal insecten en vogels fors achteruit is gegaan door 
de grote concentraties van bestrijdingsmiddelen. Klopt dit? Zo ja, wat vindt u van deze 
achteruitgang? Zo neen, waarom niet? DEZE vraag is bijna een dubbeling met vraag 6, mijn 
voorstel samenvoegen. 
5. Wordt er bij het gebruik van bestrijdingsmiddelen in de Hoeksche Waard geheel conform 
de Kader Richtlijn Water gehandeld? Zo neen, op welke punten wordt hiervan afgeweken? 
6. Welke consequenties hebben de overschrijdingen van de concentraties van 
bestrijdingsmiddelen voor de insecten en vogels in de Hoeksche Waard? 
8. Welke maatregelen kan de provincie Zuid-Holland nemen om de grote overschrijdingen 
van concentraties gewasbestrijdingsmiddelen in de landbouw in de Hoeksche Waard te 
voorkomen?  
9. Bent u bereid maatregelen te gaan nemen om de grote daling in populaties van insecten 
en vogels te stoppen? Zo neen, waarom niet? 
10. De regering overweegt het instellen van een verbod op het insecticide imidacloprid. 
Welke maatregelen kunt u nemen om lopende de procedure inzake een eventueel verbod te 
voorkomen dat deze bestrijdingsmiddelen onherstelbare schade blijven veroorzaken? 
11. Welke civiele, bestuurlijke en strafrechtelijke maatregelen kunnen eventueel tegen de 
vervuiler getroffen worden? 
12. De Afgedamde Maas wordt gebruikt als bezinkings- en voorraadbekken. Welke lange 
termijngevolgen heeft de aanwezigheid van dimethoaat op deze functie? 
 

                                                        
1 http://www.trouw.nl/tr/nl/4332/Groen/article/detail/4224152/2016/01/14/Ultimatum-
bijengif-voor-maart-beperken.dhtml 
 



 
 
 
Toelichting op vraag 13 
Uit diverse stukken blijkt dat Dunea in de afgelopen jaren gereorganiseerd heeft. Gevolg is 
een korting op personeelskosten.(o.a. pagina 18 Verbeterplan Dunea NV 2013). Voorts blijkt 
dat dit soort vervuilingen niets nieuws zijn. Onlangs2, maar ook in 2012 moest Dunea ook 
maandenlang water uit de Lek gebruiken wegens vervuiling van de Afgedamde Maas. Een 
rozenkweker in de Bommelerwaard bleek toen de veroorzaker te zijn. 
 
13. Wat is uw mening over de potentiële spanning die bestaat tussen bezuinigingen 
enerzijds en taken aangaande meten en borgen van de waterkwaliteit anderzijds? 
14. Wordt – in het geval van wederrechtelijke - vervuilingen bijgehouden door de provincie 
en/of waterschap welke bedrijven de vervuilingen veroorzaken? Zo neen, waarom niet? Zo 
ja, op welke wijze wordt dit overzicht gebruikt in het beleid, toezicht en handhaving? Kunnen 
wij deze ontvangen? 
 
Toelichting op vraag 15 en 16 
Sinds 1 oktober 2013 zijn Danadim 40 en Perfekthion – beide bestrijdingsmiddelen voor 
professioneel gebruik gebaseerd op de werkzame stof dimethoaat - verboden. Aldus een 
tweetal besluiten van het College voor de toelating van gewasbeschermingsmiddelen en 
biociden. Bladluis en Combi Sticks op basis van dimethoaat zijn als 
insectenbestrijdingsmiddel in kamerplanten en kuipplanten (m.u.v. chrysant) toegestaan voor 
niet-professioneel gebruik. 
 
15. Bestaan er nog (nadere) uitzonderingen op het verbod op het professioneel gebruik van 
dimethoaat (Danadim 40/Perfekthion)? 
16. Kan de huidige vervuiling veroorzaakt zijn door niet-professioneel gebruik? Zo neen, wat 
betekent dit voor de bron van deze vervuiling? Zo ja, hoe is dit vastgesteld? 
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2 http://www.telstar-‐online.nl/lees/37242/rivier-‐de-‐lek-‐tijdelijke-‐bron-‐drinkwater	  
 


